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Írásbeli kérdé s
Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012. év i
XXXV1. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló
10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán ,
emberi erőforrások miniszteréhez ,

„Miért nem mű ködtetheti tovább Máriakálnok az iskolát? ”
címmel ,

amelyre a választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr !

Lassan tíz éve, hogy a mosonmagyaróvári Haller-iskola tagintézményévé vált a máriakálnoki tanoda .
Ezt követően 2009-ben hozták meg Máriakálnok vezetői azt a nehéz döntést, amely szerint a
felsősöket már az anyaintézmény, a mosonmagyaróvári iskola fogadja, de az alsó tagozat helybe n
marad a Herman Ottó Általános Iskolában . Máriakálnok attól tart, hogy most az alsó tagozatot i s
elveszíthetik .

Korábban éppen azért döntött a máriakálnoki képviselő-testület egyhangúan az iskola működtetése
mellett. mert igy Játtá biztosítottnak helyben az intézmény m űködését . Most viszont minisztenumi
határozat mondja ki, nem fizethetik többé a sem számlákat, sem a fűnyírást, de még a karbantartás t
sem .

A település vezetése, a helyi , önkormányzat az alsós évfolyamok m űködtetésének finanszírozására
kötelezettséget tudott vállalni az elmúlt évek során . Most, az új önkormányzati ciklusban ismét
nyilatkoznia kellett Máriakálnoknak, hogy kívánják-e vállalni ebben az id őszakban az iskola tovább i
működtetését . A vezetők véleménye nem változott: igent mondtak ismét.

Sajnos, az elmúlt hetekben érkezett meg az a válasz az Emberi Er őforrások Minisztériumától, amely
szerint az ön minisztériuma nem látja biztosítottnak Máriakálnok adóbevételeink alapján a felada t
ellátását .

Ez már csak azért is érdekes indokolás, mert a - település a helyi óvoda épületének felújításár a
benyújtott pályázatát augusztus elején azzal utasították el, hogy csak az alacsony adóer ő-képességge l
rendelkező településeket támogatták . A helyi önkormányzat kérdése teljesen jogos : Most akkor so k
vagy kevés Máriakálnok adóbevétele? Kapnak-e tárnogatást az óvoda felújítására vagy megtarthatjá k
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Azért is érthetetlen és elfogadhatatlan a minisztériumi döntés, mert a település eddig egyetle n
számlával sem maradt adós . Jó gazdaként évrő l évre fejlesztették az iskolát . Így napelemeket
szereltek fel rá, homlokzatát szigetelték, ajtókat cseréltek benne, felújították a tornatermet . Jelenleg
pedig térkövezik .az udvart, hogy az őszi és téli időszakban ne nyakig sárosan menjenek be az
épületbe a diákok .

Ezek ismeretében az önkormányzat csak reménykedni tudni, hogy megváltoztatják értelmetlen
döntésüket, és Máriakálnokon az 1--4 . osztályos iskola még hosszú ideig működhet. Tekintettel arra,
hogy Máriakálnok továbbra is el kívánja látni az iskola fenntartását, a karbantartást, a f űnyírást é s
egyebeket, kérdezem önt: képesek-e belátni, hogy rosszul döntöttek, és továbbra is engedélyezik-e,
hogy Máriakálnok továbbra is m űködtethesse az iskolát? Ha nem, mi a valós oka annak, hogy err e
nem adnak engedélyt ?

Azt ön is beláthatja` Máriakálnoknak a helyt gyermekek a legfontosabbak, hiszen ők tanulnak az
intézményben . Ha másért nem, a máriakálnoki iskolások miatt cselekedhetnének .

Válaszait előre is köszönöm !

Budapest, 2015 . augusztus 28 .

Kiss László
országgyű lési képviselő
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